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Oana Nuțu Specializarea 
Medicină generală, 
în oferta USV pentru 
Admiterea 2024 
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- Proiectul construirii sediului Facultății de Medicină și Științe Biologice 
de la Suceava se află în. faza finală a obținerii documentației necesare 
inițierii procedurii de achiziție a serviciilor de proiectare și execuție. În 
paralel cu aprobarea PUZ-ului, se realizează studiul de fezabilitate, care 
nu este încă gata, însă se află într-un stadiu avansat. Conducerea 
Universității „Ștefan cel Mare” Suceava estimează ca până la finalul 
anului să fie contractată execuția lucrărilor și, în maximum doi ani, 
clădirea celei mai noi facultăți sucevene să fie edificată. 
onale a USV la admiterea din anul 2024. Depinde mult de colegii mei 
care vor întocmi documentația, depinde foarte mult de indicatorul de 
resursă umană, în special de conferențiarii și profesorii pe care vom reuși 
să îi atragem să susțină disciplinele din cadrul acestui program și, 
desigur, depinde și de vizita de autorizare pe care o efectuează ARACIS 
la noi”, a explicat rectorul USV, Valentin Popa. 
Facultatea de Medicină și Științe Biologice Suceava are programe de 
studii de licență în domeniul Sănătate – Nutriție și dietetică, 
Balneofiziokinetoterapie și recuperare, Tehnică dentară, Asistență 
medicală generală; studii de licență în domeniul Biologie – Biologie și 
Biochimie, și masterat în domeniul Medicină – Nutriție și recuperare 
medical. 
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Oana Nuțu Investiții de 40 
milioane de euro în 
campusul USV de la 
Moara 
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- Vor fi gata în 2025 căminul studențesc, centrul pentru învățământ dual, 
parcul fotovoltaic, cantina, casa de cultură și terenul de sport de 
dimensiuni UEFA.  Căminul studențesc cu 824 de locuri, cel mai mare 
din România, se află deja în construcție, complexul pentru învățământul 
dual, în valoare de aproape 29 milioane de euro, și cel pentru un parc 
fotovoltaic pe o suprafață de 2,7 ha, sunt contractate, iar obiectivele de 
investiții ce vizează construcția unei Case de Cultură a Studenților, a unei 
cantine și a unui teren de sport de dimensiuni UEFA au fost depuse 
recent spre a obține finanțarea necesară. 
Conducerea Universității „Ștefan cel Mare” a prezentat obiectivele de 
investiții derulate prin PNRR ce vizează campusul universitar de la 
Moara și stadiul în care acestea se află la începutul anului universitar 
2023-2024. Căminul studențesc cu 824 de locuri, cel mai mare din 
România, se află deja în construcție, complexul pentru învățământul 
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dual, în valoare de aproape 29 milioane de euro, și cel pentru un parc 
fotovoltaic pe o suprafață de 2,7 ha, sunt contractate, iar obiectivele de 
investiții ce vizează construcția unei Case de Cultură a Studenților, a unei 
cantine și a unui teren de sport de dimensiuni UEFA au fost depuse 
recent spre a obține finanțarea necesară 
În ceea ce privește proiectul DUAL USV, pe partea preuniversitară, elevii 
au început deja cursurile și în această perioadă sunt semnate contractele 
specifice cu aceștia. Pe partea universitară însă, finanțarea și bursele 
destinate studenților vor putea fi accesate abia în anul universitar viitor, 
după ce toate programele de studii din proiect vor fi acreditate de 
ARACIS pentru învățământ dual. 
Centrul de învățământ dual de la Moara va găzdui noul sediu al Facultății 
de Inginerie Mecanică, Autovehicule rutiere și Robotică și programul de 
studiu Echipamente și sisteme de comandă și control pentru 
autovehicule, proiectul având o valoare de 77,3 milioane de lei, iar 
finalizarea lucrărilor este estimată pentru primăvara anului 2025. 
„Procedura de achiziție a serviciilor de proiectare și execuție s-a încheiat. 
Suntem în partea finală, înaintea semnării contractului, având un termen 
de execuție destul de scurt, de 2 luni pentru proiectare și 12 luni pentru 
execuție. Nu ne așteptăm să fie finalizată chiar la finalul anului viitor, 
pentru că sunt prevăzute posibilități de amânare a termenului, dacă va fi 
cazul. Până în primăvara anului 2025 o vom avea la dispoziție și vom 
începe să o dotăm. Sunt prevăzute mai mult de 43 de proceduri de 
achiziție în cadrul proiectului pentru dotarea tuturor spațiilor necesare 
învățământului dual. Fiecare procedură în parte este extrem de 
complexă. În ansamblu, un asemenea proiect-mamut este de o 
complexitate sporită și nu chiar ușor de gestionat”, a explicat rectorul 
Valentin Popa. […] 

Oana Nuțu Rectorul Popa: 
„Scopul nostru nu 
este să interzicem 
plățile în numerar, ci 
să reducem sumele 
încasate în numerar” 
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- „Studenții noștri, în continuare, vor putea plăti atât în numerar, cât și cu 
mijloace de plată electronice. Niciodată nu vom interzice plățile cu 
numerar, dar, cu siguranță, vom lucra pentru ca plățile să fie făcute 
preponderent cu cardul sau alte mijloace electronice”, a declarat, luni, 
rectorul USV Valentin Popa. 
Săptămâna trecută, la deschiderea noului an universitar, studenții și 
angajații Universității „Ștefan cel Mare” Suceava au constatat că la 
cantina unității nu se mai poate plăti în numerar, ci doar cu cardul, fapt 
ce pe unii i-a indignat, cei mai mulți răzvrătindu-se în mediul online. 
Între timp, lucrurile și-au găsit rezolvare, însă conducerea universității a 
organizat o conferință de presă pentru a lămuri situația, astfel încât să nu 
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mai existe loc de interpretări. 
„Unii studenți nu au putut servi masa la cantina universității pentru că 
nu au avut numerar. A fost, din păcate, o interpretare puțin cu exces de 
zel a personalului în legătură cu dispozițiile noastre. Eu am aflat de la 
presă despre ce se întâmplă și am dat dispoziție și lucrurile s-au 
reglementat. Niciodată, în universitate, nu am interzis plățile în 
numerar. Am văzut o anumită emulație pe rețelele de socializare, dar 
studenții noștri nu au venit cu plângeri la conducerea universității. E 
adevărat, în primele ore ale zilei de luni (săptămâna trecută, n. red.) au 
existat pe rețelele noastre mesaje de protest și erau normale. Din păcate, 
acest exces de zel al angajaților noștri a fost total nepotrivit. Studenților 
care luni au avut neplăceri în această privință le cer scuze”, a spus 
rectorul USV, Valentin Popa, în cadrul conferinței de presă, subliniind că 
studenții preferă plata cu telefonul mobil, nu cu numerar. Concret, marți, 
3 octombrie a.c., 40% dintre sumele încasate erau în numerar, iar vineri 
acestea au ajuns la 30%. Numărul beneficiarilor cantinei a rămas 
constant în această perioadă, și anume 1.000-1.200 de plătitori, potrivit 
informațiilor oferite de conducerea universității. 
„Niciodată nu vom interzice plățile cu numerar, dar, cu siguranță, vom 
lucra pentru ca plățile să fie făcute preponderent cu cardul sau alte 
mijloace electronice. Este un trend normal. În acest fel se reduc o serie 
întreagă de neajunsuri legate de gestionarea numerarului. Scopul nostru 
este să reducem numerarul din universitate la mai puțin de 5.000 de lei 
pe zi, pentru că am reduce la jumătate numărul de transporturi al 
valorilor, care costă. Studenții noștri, în continuare, vor putea plăti atât 
în numerar, cât și cu mijloace de plată electronice. Repet, scopul nostru 
nu este să interzicem plățile în numerar, ci să reducem sumele încasate 
în numerar”, a conchis rectorul Popa. 

- RO.ALIMENT 
SHOW 2023: „O 
experiență cu totul 
specială petrecută 
alături de 
profesioniștii din 
industria 
alimentară” 
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- RO.ALIMENT SHOW, eveniment valoros pentru schimbul de 
cunoștințe, experiențe și idei în industria alimentară, s-a desfășurat în 
perioada 25-27 septembrie la Hotel Leul de Aur din Sebeș, Alba. 
Evenimentul a fost și un bun prilej de a încheia noi parteneriate între 
actorii din industria alimentară, după cum ne-au mărturisit participanții. 
Seara de degustare profesională, prezentată de Dana Pop – Wine Doctor, 
a deschis încă din 24 septembrie, ediția a 7-a a conferinței devenită 
tradiție pentru industria alimentară. Vinurile cu personalitate de la 
Murfatlar Vinul, împletite armonios cu brânzeturile Five Continents 
Group Botoșani și Zada – brânză cinstită, cu slănina, cârnații și pasta de 
jumări de Maramureș, de La Horincie, au făcut seara de neuitat. 



Elementul surpriză, care a transformat momentul într-o adevărată 
experiență culinară și culturală, a fost susținut de Toma – bucătarul 
Cetății Alba, care ne-a uimit prin creativitate și gust. […] 
Într-o altă prezentare a acestei zile destinate morăritului și panificației, 
Prof. univ. dr. ing. Adriana Dabija, din cadrul Facultății de Inginerie 
Alimentară, Universitatea Ștefan cel Mare din Suceava explică rezultatele 
unui recent studiu cu privire la reducerea conținutului de sare din 
produsele de panificație. O modalitate directă de a reduce cantitatea de 
sodiu în industria de panificație sunt înlocuitorii de sodiu, arată 
cercetările care au stat la baza studiului. Principiul de bază este 
înlocuirea cationilor de sodiu cu alții, cum ar fi potasiul, magneziul și 
calciul, și înlocuirea anionilor clorură cu anioni precum glutamatul și 
fosfatul, ca o modalitate de a oferi un gust sărat. Studiile proprii au 
urmărit efectul adaosului de clorură de potasiu, sare din Marea Moartă 
cu un conținut redus de sodiu și aluat acid uscat asupra proprietăților 
reologice ale aluatului și calității pâinii–produs finit. […] 

 


